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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Elkészül-e ez év szeptemberére a nemzeti hulladékgazdálkodási stratégia, amely az
uniós források igénybevételének feltétele?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést
kívánok benyújtani Dr. Persányi Miklós Környezetvédelmi és Vízügyi Miniszter Úrhoz .

A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

Mindannyian tapasztaljuk, hogy az elmúlt évek fogyasztói szokásainak változása hatással van
a keletkező hulladék összetételére és mennyiségére . A megnövekedett hulladékáramok
megfelelő szintű kezelése és ártalmatlanítása egyre nagyobb terheket ró elsősorban a
települési önkormányzatokra. A változó gazdasági és a szigorodó jogi környezet támasztotta
feltételeknek a jelenlegi hulladékgazdálkodási gyakorlat nem felel meg, a megnövekedett
hulladékmennyiség a meglévő hulladékgazdálkodási létesítményekkel a jogszabályoknak
megfelelő módon nem kezelhető .
A települési önkormányzatok felismerték, hogy kötelezettségeiknek csak regionális
együttműködés során kidolgozott, valamint uniós támogatással megvalósított
hulladékgazdálkodási rendszerekkel felelhetnek meg. Mindezeket figyelembe véve
országszerte szerveződnek a hulladékgazdálkodási társulások annak érdekében, hogy
kidolgozott projektjeik megvalósításához az Európai Unió Kohéziós Alapjából nyerjenek
támogatást. Térségünkben két projekt előkészítése van folyamatban. A Közép Duna Vidéki
Hulladékgazdálkodási Konzorcium és a Duna Vértes Köze Regionális Hulladékgazdálkodási
Társulás is komplex rendszert kíván megvalósítani, beleértve a hulladék termikus
hasznosítását is . Célunk, hogy mindkét rendszer egymást erősítve, kiegészítve valósuljon
meg, s a költséghatékonyság megteremtése mellett a legjobb hulladékgazdálkodási
technológiák alkalmazásával elérjük a környezetminőség javulását és a szolgáltatás
színvonalának jelentős emelkedését . Június 29-én lezajlott mindkét projekt EU-Bizottság
általi előértékelése . Az ott kapott információink szerint az EU-s források igénybevételéhez,
illetve a pályázatok befogadásához, ez év szeptemberéig el kell készíteni az ország
hulladékgazdálkodási stratégiáját, amely a hulladékégetők elhelyezésének kérdését
részletesen taglalja .
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Tisztelt Miniszter úr!

A települési önkormányzatok önállóan, saját forrásból nem tudják teljesíteni a jogszabályok
által rájuk rótt kötelezettségeket . A lakossági nyomás is egyre erősödik, mivel a települések
lakói is egyre érzékenyebbek a környezet minőségére. Közép- és Észak-Dunántúl gazdasági
fejlődése az életszínvonal emelkedését hozta magával . Az ebből következően megnövekedett
hulladék mennyisége indokolja a fent említett két rendszer kiépítését és működtetését . A
települési önkormányzatok feladatai szaporodtak, de forrásaik jelentősen csökkentek. Az
elmúlt években a térség erején felül igyekezett figyelmet fordítani és forrást biztosítani a
hulladékgazdálkodás fejlesztésére, de nagyobb beruházásokat csak állami, vagy uniós
támogatással képesek megvalósítani . Jelenleg kiemelten kezeljük a projektek előkészítését
annak érdekében, hogy készek legyünk a pályázat benyújtására .

Tisztelt Miniszter úr!

Kérdésem az, hogy a fent említett nemzeti hulladékgazdálkodási stratégia megléte
valóban feltétele-e az uniós források igénybevételének? Amennyiben igen, úgy elkészül-e
a stratégia ez év szeptemberére?

Megtisztelő és egyben megnyugtató válaszában reménykedve, maradok tisztelettel :

Tatabánya, 2006. július 27 .

Bencsik János
országgyűlési képviselő
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